

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 105b05

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia and Montenegro
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Murder of journalist in Azerbaijan is an attack on freedom of expression, says Council of Europe Secretary General

Strasbourg, 03.03.2005 – "I am shocked by the brutal murder of Elmar Huseynov, which bears the marks of a contract killing, and condemn it in the strongest terms," Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe, said today reacting to the violent death of the editor-in-chief of Monitor weekly in Baku last night.

"This is an attack on freedom of expression in Azerbaijan," Mr Davis said. "Elmar Huseynov made a significant contribution to the development of free, pluralist media in his country, which the Council of Europe sees as one of the pillars of a democratic society. I call on the Azeri authorities to carry out a thorough and public investigation and bring those responsible for this crime to justice."

The Secretary General conveyed his heartfelt condolences to the family, friends and colleagues of Elmar Huseynov.

Le meurtre d'un journaliste en Azerbaïdjan est une attaque contre la liberté d'expression, déclare le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe

Strasbourg, 03.03.2005 – « Je suis choqué par le meurtre brutal d'Elmar Husseïnov, qui a tout l'air d'un crime commandité, et je le condamne de la plus ferme manière, » a déclaré aujourd'hui Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, en apprenant la mort violente du rédacteur en chef de l'hebdomadaire Monitor hier soir à Bakou.

« C'est une attaque contre la liberté d'expression en Azerbaïdjan, » a ajouté M. Davis. « Elmar Husseïnov a énormément contribué au développement de la liberté et du pluralisme des médias dans ce pays, que le Conseil de l'Europe considère comme l'un des piliers d'une société démocratique. Je lance un appel aux autorités azerbaïdjanaises pour qu'elles mènent une enquête approfondie et transparente et qu'elles traduisent les responsables de ce crime en justice. »

Le Secrétaire Général a exprimé ses sincères condoléances à la famille, aux amis et aux collègues d'Elmar Husseïnov.

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.